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DAGORDNING vid ordinarie årsmöte för Jägareförbundet  

Rättviks Jaktvårdskrets tisdagen den 6 februari 2024 

 
§ 1 Mötets öppnande och fastställande av röstlängd 

§ 2 Val av årsmötesfunktionärer 

 a) Ordförande 

 b) Två justerande att jämte ordföranden justera mötesprotokollet 

 c) Anmälan av utsedd sekreterare 

§ 3 a Fråga om årsmötet är stadgeenligt utlyst 

      b Fråga om någon har en övrig fråga 

§ 4 Fastställande av dagordning 

§ 5 Styrelsens verksamhet- och förvaltningsberättelse 

§ 6 Redovisning av resultat- och balansrapport 

§ 7 Revisorernas berättelse 

§ 8 Fastställande av balansräkning och resultatrapport 

§ 9 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen 

§ 10 Val av ledamöter och suppleanter i styrelsen 

§ 11 Val av en av ledamöterna i styrelsen till kretsens och styrelsens ordförande 

§ 12 Beslut om ersättningar; ordförande, sekreterare, kassör och reseersättning 

§ 13 Val av två revisorer och två suppleanter 

§ 14 Val av fem ombud och fem suppleanter till länsförbundsstämman 

§ 15 Val av valberedning 

§ 16 Styrelsens förslag: 

 a) angående inkomna motioner 

 b)   angående övriga ärenden 

§ 17 Bestämmande av sättet att kalla till nästa årsmöte och eventuellt extra möte 

§ 18 Övriga frågor som årsmötet beslutar att ta upp till behandling 

 - Utdelning av Brorsson/Fällmans vandringspris 

 - Utdelning av kretsmästerskapsmedaljer i skytte: 

§ 19 Tid och plats för justering av årsmötesprotokoll 

§ 20 Mötets avslut 

 
 

 



 

 

 

 

 

Verksamhetsberättelse  

för Jägareförbundet Rättviks Jaktvårdskrets 2023 

Styrelsen för Rättviks Jaktvårdskrets får för verksamhetsåret 2023 lämna följande 

verksamhetsberättelse.  

 

Styrelsen sammansättning har varit följande: 

Ordinarie 

Anders Gravsjö – Ordförande, Utbildningsansvarig, Viltmatansvarig 

Jonas Björ - vice Ordförande, Viltmatsansvarig, Viltprovtagare 

Jonny Jones – Klövvilt ansvarig, Viltövervakning 

Andreas Bäckström – Skytteansvarig, Samordnare Viltolyckor 

Bengt Stor – Rovviltansvarig 

Lars Wenngren 

Lasse Joels - Ungdomsansvarig 

Niklas Bergström 

Anna Wikström 

Suppleanter 

Magnus Göras 

Henry Stenson - Kustansvarig 

Jenny Mellberg – JAQT, Hundansvarig 

Kalle Wallinder 

 

Sekreterare  

Else-Marie Dyrsmeds, adjungerad till styrelsen 

 

Kassör 

Mary Holmquist adjungerad till styrelsen  

 

Valberedningen 

Vid årsmöte för 2023 valdes Daniel Bäckström, Joanna Stridh, och Peter Lindbom till Valberedning 

med Joanna Stridh som sammankallande. 

 

Revisorer 

Vid årsmöte för 2023 valdes Michael Jacobs och Anders Tidebäck med Kari Karjalainen och Karin 

Lundin som suppleanter 

Styrelsens arbete 

Styrelsens har under året haft 9 styrelsemöten, fysiska möten på Jägargården och några digitala 

möten via TEAMS.  

Arbetet har berört de för kretsen flesta frågeställningarna så som medlemsrekrytering, skytte, 

eftersök, rovdjur, utbildning, viltförvaltning.  

Styrelsens driver en webbsida och Facebook sida. Vi har arrangerat ordförandeträffar, tjejskytte kväll, 

och rovdjursinventering.  

Jakten inom kretsen sker som älgskötselområden, viltvårdsföreningar och enskilda jaktlag.  



 

 

 

 

 

Medlemsantalet vid årets slut var 494 medlemmar en minskning med 4 mot föregående år.  

74 av medlemmarna dvs. 16% är kvinnor, strax över riksgenomsnittet. 

39 av medlemmarna dvs. 8 % är under 25 år 

Älgförvaltningen inom kretsen berörs av fyra älgförvaltningsområden, Bjursås, Siljans ringen, Bingsjö 

och Noppikoski. 

Viltrapportering dvs. avskjutningsrapporter som ligger till grund för detta kom vi i Rättvik upp i 52% 

av arealen, ett viktigt mål för kretsen. 

Kretsmästerskap i Viltspår genomföras på Blecket. Ett kombinerat mästerskap för både Rättvik och 

Leksandskretsen. Ett stort tack till Calle Ekström som arrangerar detta med god hjälp av intresserade 

jägare inom Kretsen. Totalt deltog 3 ekipage för Rättvikskretsen som i år var arrangerat så man gick i 

par. Vinnare blev Andreas Bäckström och Konstantin Flink. 

 

Länsmästerskapet i viltspår hos oss. Calle Ekström och Ulf Danielsson roddade med upplägg och 

skötte poängräkning. Karin Lundin och Jenny Mellberg drog spår och höll koll på deltagarna vid 

spårmomentet. Det var uppdelat i 3 moment: skytte, teori och spår. Rättviks representanter kom på 

en andra plats. 

 

Råbergets skjutbana arrenderas som tidigare ut till Råbergets jaktskytteklubb.  

Nytt avtal tecknades 2023. 

 

Ordförandeträffar startades upp under 2019, ett forum där alla ordföranden/styrelser för 

Viltvårdsområden, föreningar och jaktklubbar inom kretsen bjuds in. Under 2023 genomfördes två 

ordinarie träffar. 

Rovdjursinventering genomfördes en lördag och söndag i februari, bra täckningsgrad i den södra 

delen av kretsen tyvärr väldigt liten täckning i norra delen. Länsstyrelsen hade tre viltbevakare ute 

och redo att spårsäkra under helgen. Totalt inrapporterade spårpunkter av Lo 14 st, Järv 3 st och varg 

8 st. av detta undersökte Viltövervakare 8 spårobservationer och konstaterade lo 0 st, järv 3 st, varg 

4 st, annat 4 st. 

Viltövervakare under året införde länsstyrelsen på försök ett samarbete med länsförbundet där man 

i länet har 3 personer behjälpliga med inrapportering av rovvilt. Något kretsen motionerat om 

tidigare. Bengt Stor från kretsen är den som är utsedd i området norr och öster om Siljan. 

 

Skyddsjakt i augusti hjälpte kretsen fäbodbrukare på Prästbodarna med ansökan och genomförande 

av skyddsjakt på varg. En varg sköts i enlighet med beslutet.  

  

Tjejskytte på Råbergets skjutbana arrangerades en lördag i augusti. 

Brorsson/Fällmans vandringspriset delades ej ut, älgen finns att beskåda på kulturhuset. 

Länsförbundets stämma hölls i Rättvik där vi passade på att hälsa alla välkomna med folkdräkt och 

spelmän. Jonas Björ kommunfullmäktiges ordförande i Rättvik satt ordförande för mötet. Från 

kretsen deltog 5 representanter. Kretsen hade 3 motioner, vapengarderoben, kommunikation vid 



 

 

 

 

 

rovdjursangrepp, licensjakt på vag beräkningsmodellen, alla antogs av stämman. 

Rättviks Jaktvårdskrets uppmärksammades på stämman med premie ur Wallenbergska fonden. 

Framtiden 

Vi har en viktig roll att försvara och förmedla vad jakten handlar om. Att värna de jaktliga 

traditionerna och fylla på med nya jägare, genomföra utbildningar och aktiviteter som främjar jakten, 

jaktintresset och dess utövning. 

Älgjakten och arbetet i ÄFO-grupperna har på sina håll stora bekymmer, här måste 

jägarrepresentanter och förbundet jobba närmare varandra. Vilka mål som styr beräkningar och 

avskjutning är fortsatt en utmaning att komma överens om. 

Inventeringar och rapportering av rovdjur är fortsatt en utmaning, där är även kontakten med 

naturbevakare viktig, vi har kommit framåt men har mycket kvar att jobba med. Kretsens egen 

rovdjursinventering kommer förhoppningsvis att fortsätta även kommande år. 

Avskjutningsrapportering på småvilt i viltrapporteringen inom kretsen fortsätter ligga över 50% 

inrapporterad areal, mycket glädjande men vi vill så klart öka. 

 

Vi kommer fortsätta vara en aktiv krets och jobba för våra medlemmar intresse. 

 

Rättvik den 16 januari 2023 

 

 

_____________________________  ____________________________ 

Anders Gravsjö   Jonas Björ 

 

_____________________________  ____________________________ 

Anna Wikström   Bengt Stor 

 

_____________________________  ____________________________ 

Jonny Jones    Andreas Bäckström 

 

_____________________________  ____________________________ 

Lars Wenngren   Niklas Bergstöm 

 

_____________________________ 

Lasse Joels 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 
 



 

 

 

 

 

 

Valberedningens förslag 2024 – Jägarförbundet Rättvik 

 

Val av årsmötesfunktionärer 

a Ordförande – Ulrica Momqvist  

b. Två justerande att jämte ordföranden justera mötesprotokollet – Utses på mötet 

c. Anmälan av utsedd sekreterare – Else-Marie Dyrsmeds 

 

Val av antal ledamöter och suppleanter i styrelsen 

Nio ledamöter och fyra suppleanter 

 

Val av ledamöter och suppleanter i styrelsen 

Ledamöter på 2 år: 

Niklas Bergström, Dalstuga (omval) 

Andreas Bäckström, Blecket (omval) 

Bengt Stor, Backa (omval) 

Jonny Jones, Östbjörka (omval) 

 

Suppleanter på 2 år 

Henry Stenson, Stockholm (omval) 

Jenny Mellberg, Nedre Gärdsjö (omval) 

 

Kvarstår i styrelsen ytterligare ett år gör:  

Ledamöter 

Anders Gravsjö, Vikarbyn  

Jonas Björ, Övre Gärdsjö  

Lars Wenngren, Boda  

Lars Joels, Söderås  

Anna Wikström, Mora  

Suppleanter  

Magnus Göras, Västergrav  

Kalle Wallinder, Dalstuga  

               Bilaga 5 



 

 

 

 

 

 

 

 

Val av en av ledamöter i styrelsen till kretsens och styrelsens ordförande. 

Ordförande på 1 år 

Anders Gravsjö, Vikarbyn (omval) 

 

Beslut om ersättningar. Ordförande, sekreterare, kassör, reseersättning. 

Ordförande: 2 000 kr/år 

Sekreterare: 2 000 kr/år 

Kassör: Sköts av extern part och styrelsen får i uppdrag att hantera det. 

Reseersättning: Bilersättning utgår enligt Skatteverkets skattefria norm, för år 2023 är den 25 kr per 
mil. 

 

Val av två revisorer och två suppleanter 

Revisorer 

Anders Tidebäck, Vikarbyn (omval) 

Michael Jacobs, Västberg (omval) 

 

Suppleanter 

Kari Karjalainen, Söderås (omval) 

Karin Lundin, Sätra (omval)  

 

§ 14 Val av fem ombud och fem suppleanter till länsförbundsstämman 

Uppdras till styrelsen att utse ombud. 

 

 

Valberedningen för Rättviks jaktvårdskrets har varit 

 

Joanna Stridh, Söderås 

Daniel Bäckström, Stumsnäs 

Peter Lindblom, Gärdsjö 

 



 

 

 

 

 

 

Motion  1 

Inventering Järv, beräkningsmodellen 

Dagens komplicerade inventeringsmodell för järv gör att det är ytterst svårt att få till en föryngring 

detta leder således till en rejält underskattad järvstam.  

 

Bakgrund: 

Antalet observerade järvspår bara ökar. Som exempel kan nämnas Rättviks kommun där jägare 

årligen gör en inventeringshelg av rovdjursspår vilket leder till observation och bekräftande av 

flertalet järvspår. Även flertalet viltkameror har fångat järv på bild. Trots detta finns det ingen järv 

inom kommunen enligt inventeringsdata.  

Yrkande: 

Att Jägareförbundet skall verka för ändrade inventeringskriterier gällande järv, forskare måste helt 

enkelt finna ut en modell som stämmer mer med verkligheten än dagens metoder. 

 

Rättvik den 30 januari 2023 

Styrelsen  

Jägareförbundet Rättviksjaktvårdskrets 

 

Styrelsen föreslår stämman att anta motionen som sin och överlämna den till Länsförbundet 

Dalarnas årsstämma. 

 

 

  



 

 

 

 

 

Motion 2 

Statens kostnadsansvar för skyddsjakt på rovdjur. 

Bakgrund 

Prästbodarnas fäbod i Rättviks kommun utsattes i augusti i år för upprepade vargattacker med totalt 

9 dödade får och getter samt ett saknat lamm. Redan efter de två första attackerna sökte 

fäbodbrukaren hjälp hos Rättviks jaktvårdskretsen som inte kunde ge handfast hjälp men hjälpa till 

med skyddsjaktansökan. Under handläggningen av ansökan han ytterligare en attack med dödlig 

utgång ske. När således skyddsjakt beviljandes blev det genast de sökandes ansvar att utföra och 

bekosta jakten men med tydliga regler och begränsningar från Länsstyrelsen. 

Beskrivning 

Vid nämnda skyddsjakt begränsades involverade människor till 20 st, viss teknik i form av kameror 

och så kallade termiska skikten användas. Den utrustning fick jägarna själva handhållna med vilket 

innebar ett letande och lånande av de som innehade denna dyra och icke allt för vanliga utrustning. 

Under jaktens period till en varg lyckades fällas inom beslutet beräknas antalet mantimmar till ca 200 

bara i jakt, lägg där till planering, telefonsamtal osv för jaktledare samt alla resor till och från jakten.  

Länsstyrelsen har rätt att utifrån uppdrag från Naturvårdsverket fatta beslut om skyddsjakt, men 

ingen av dessa statens förlängda arm tar något ansvar utan endast sätter upp begränsningar. 

Om det gått så lång att skyddsjakt beviljas för att freda tamdjur eller skydda annan mänsklig aktivitet 

borde rimligtvis staten även ta ansvar för de kostnader som uppstår, det ska inte belasta brukaren 

som redan förlorat inkomster i form av dödade djur.    

Yrkande 

Att Jägareförbundet verkar för att Svenska staten ersätter jägare för tid och kostnader i samband 

med skyddsjakt på rovdjur som orsakar skador för djurhållare.  

 

Rättvik den 30 januari 2023 

Anders Gravsjö  

Jägareförbundet Rättviksjaktvårdskrets 

Styrelsen föreslår stämman att anta motionen som sin och överlämna den till Länsförbundet 

Dalarnas årsstämma. 

 

  



 

 

 

 

 

Motion angående fällavgifter i förhållande till rovdjurstryck nr 3 

 

Rovdjuren påverkar jakten och oss jägare i allt större utsträckning.  I samband med den nya modellen 

för älgförvaltning som infördes 2013, antogs också riktlinjer att den skulle vara självfinansierad. Det 

vill säga att fällavgifterna ska täcka länsstyrelsernas kostnader. 

Bakgrund: 

Resultatet har blivit att vi, som jagar i län med ett högt rovdjurstryck mot vår älgstam, drabbas 

dubbelt. Dels genom att vi får färre älgar att fälla dels genom att vi får betala högre fällavgifter då 

länsstyrelsens kostnader fördelas ut på ett färre antal skjutna älgar. 

Yrkande: 

Jag föreslår därför att jägareförbundet ska driva frågan om att Naturvårdsverket ska kompensera 

länsstyrelserna för rovdjurstrycket. Kompensationen ska motsvara fällavgifterna för det beräknade 

antalet älgar som rovdjuren (varg och björn) tar under ett år. 

 

Rättvik 27/12 -23 

Jonny Jones 

Rättviks jaktvårdskrets 

Styrelsen föreslår stämman att anta motionen som sin och överlämna den till Länsförbundet 

Dalarnas årsstämma. 

 


